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احیا روز »بی کیف و کتاب« پس از ۱۰ سال

دیروز )سه شــنبه( دانش آموزان دبستانی تهران برای دومین بار در سال جاری 
بدون کیف و کتاب به مدرســه رفتند. به گزارش ایسنا، شاید بتوان گفت مطرح 
شدن روز »بدون کیف« در ادبیات آموزش عمومی کشور به حدود ۱۰سال قبل 
و در دوران وزارت علــی اصغر فانی باز میگــردد. در آن زمان که دولت درصدد 
برنامه ریزی برای تعطیلی روزهای پنجشــنبه مدارس و نرفتن بچه ها به مدرسه 
در این روز بود؛ آقای وزیر اعلام کردکه کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان 
و معاونت پرورشی وزارت آموزش وپرورش مشغول طرح برنامه ای برای تعطیلی 
پنجشــنبه ها و تعریف برنامه شــاد برای یک روز »بدون کیف« در مدرسه برای 

دانش آموزان مقطع ابتدایی هستند.
آن زمان هدف از طرح چنین روزی در مدرسه این بود که دانش آموزان روزهای 
پنجشــنبه را به مدرسه بروند اما »بدون کیف«؛ همچنین به جای مطالعه کتب 

درسی در این روز به فعالیت های دیگر بپردازند.
قرار شده بود از ســال ۹۳ به صورت آزمایشی در تعدادی از مدارس کشور اجرا 
شود و پس از مطالعه طرح توسط پژوهشگاه تعلیم و تربیت، چنانچه نتایج خوبی 

داشته باشد از سال ۹۴ با شیب ملایمی به سایر مدارس نیز تسری یابد.
همچنین تصمیم بر این شــده بود تا حضور دانش آموزان در این روز به صورت 
داوطلبانه باشــد و برای معلمان و مربیانی که در روزهای پنجشــنبه از حضور 
آنها استفاده می شــود، حق الزحمه ای پرداخت شود و درواقع در این روز »آزاد« 
دانش آموزان به فعالیت های فوق برنامه از جمله هنر، ورزش و مهارتهای زندگی 
بپردازند. هرچند در همان زمــان هم این طرح موافقان و مخالف خاص خود را 
داشــت و عده ای معتقد بودند اداره کردن یک کلاس درس بدون کیف و کتاب 
ممکن نیست اما نهایتا تیر سال ۹۴ وزارت آموزش و پرورش اعلام کرد که بررسی 
کیفیت بخشی روزهای پنجشنبه ، بازگشایی مدارس در این روز و یا انتخاب »روز 
بدون کیف و کتاب« به شــورای معاونان ارجاع شده است و نتیجه این شورا هر 
چه باشد، اجرایی می شــود. به زبان ساده اجرای این طرح مسکوت باقی ماند و 
خبری از روز »بی کیف و کتاب« در مدارس نبود تا اینکه در راستای تربیت تمام 
ساحتی دانش آموزان و بهره وری در فرآیند یاددهی ـ یادگیری، پنجم اردیبهشت 
سال جاری به عنوان »روز بدون کیف« در مدارس ابتدایی شهر تهران انتخاب شد 

و دانش آموزان ابتدایی تهرانی در این روز بدون کیف و کتاب به مدرسه رفتند.
وزارت آموزش و پرورش تاکید داشت که در این روز آموزش تعطیل نیست، بلکه 
فعالیت های مجلات رشد که همسو با برنامه درسی دانش آموزان تدوین شده اند؛ 

در کلاس های درس با توجه به اهداف مورد اشاره انجام می شود.
اکنون نیز پس از شــش ماه مجددا آموزش و پرورش اعلام کرده اســت که در 
راســتای اجرای مفادی از سند تحول بنیادین آموزش و پرورش مبنی بر تربیت 
دانش آموز شش ساحتی در ابعاد دینی، زیستی و تربیت بدنی، هنری و زیبایی 
شناسی، علمی و فناوری، اجتماعی و اقتصادی؛ امروز سه شنبه ۳۰ آبان ۱۴۰۲ 
دانش آموزان ابتدایی شهر تهران بدون کیف و کتاب به مدرسه بروند. مسئولین 
وزارت آمــوزش و پروورش همچنین تصریح دارند کــه امروز و در روز بی کیف 
و کتاب، آموزش تعطیل نمی شــود بلکه با توجه به ســاحت های تربیتی، فضای 
بیشــتری برای بازی و یادگیری، پرداختن به مهارت های مختلف، خلق تجارب 

جدید و... برای دانش آموزان فراهم  می شود.
در همین راســتا معصومه نجفی پازوکی، معاون آموزش ابتدایی وزیر آموزش و 
پرورش بیان کرده است »معنی روز بدون کیف این نیست که بچه ها همینطوری 
به مدرســه رفته و وقت خود را در مدرسه تلف می کنند، بلکه خلاق ترین معلم 
اســت که می تواند برای روز بدون کیف طراحی آموزشی کند، یعنی کتاب دیگر 

نیست و معلم برای روز بدون کیف باید طراحی آموزشی داشته باشد.«
به گفته نجفی پازوکی، طی امروز که روز »بی کیف و کتاب« برای دانش آموزان 
ابتدایی شهر تهران است؛ معلمان باید موقعیت یادگیری شبیه زندگی واقعی برای 
دانــش آموزان ابتدایی خلق کنند تا دانش آموز در آن موقعیت یادگیری، زندگی 
را یاد بگیرد و شایســتگی های پایه در آنها ایجاد شود. به گزارش ایسنا، درحالی 
روز »بی کیف و کتاب« امروز برای دومین بار در سال جاری برای دانش آموزان 
ابتدایی شــهر تهران در حال اجرا است که نهادینه شدن این روز و اجرای آن در 
تمامی مدارس ابتدایی کشور نیاز به مصوبه شورای عالی آموزش و پرورش دارد. 
در همین راستا اخیرا وزیر آموزش و پرورش اعلام کرد که تصویب روز بی کیف و 
کتاب در شورای عالی آموزش و پرورش در حال نهایی شدن است و شورای عالی 
آموزش و پرورش در حال کار بر روی این امر اســت تا مطالعات آن انجام شده و 

یک روز را بچه های مقطع ابتدایی بدون کیف و کتاب به مدرسه بروند.
رضامراد صحرایی در عین حال تاکید کرده است که تا زمان تصویب این روز در 
شورای عالی آموزش و پرورش، آتش به اختیار به مدیران مدارس گفتم یک روز 
در هفته و حداکثر دو هفته یک بار خودشــان این روز را برگزار کنند و مدارس 
نیز اجرای این روز را در دستور کار قرار داده اند اما نهادینه شدن آن کمی طول 
می کشد. وزیر آموزش و پرورش همچنین تاکید دارد که روز »بی کیف و کتاب« 
حداقل ۱۰ بار در سال و یا دو هفته یک بار، باید برای دانش آموزان ابتدایی اجرا 
شود و به همین منطور به معلمان مدارس ابتدایی توصیه کرده است که طوری 
برنامه ریزی آموزشی داشته باشند تا بتوانند این روز را به دست آورند و تداخلی با 

مباحث درسی بچه ها نداشته باشد.

ویژه

واکاوی کمبود شیرخشک
از تولید تا قاچاق

شیرخشــک یکی از محصولات پرمصرف در بین کودکان با مصرف سالیانه ۶۱ 
میلیون قوطی در کشــور است که بخشی از این نیاز از محل واردات و بخشی 
نیز با تولید کارخانجات داخلی تامین می شــود؛ به دلیل آنکه شیرخشک جزو 
محصولات راهبردی در تغذیه کودکان به شــمار می رود، در سال های گذشته 
مشــمول ارز یارانه ای )۴۲۰۰ تومانی( بوده و دولــت با هدف تضمین تغذیه 
کودکان محروم از شــیرمادر، آن را در سبد محصولات مورد حمایت خود قرار 
داده اســت. با این وجود در ماههای گذشته کمبود شیرخشک در بازار آنچنان 
محسوس بود که در کلانشهرها نیز این کمبود در داروخانه ها احساس می شد 
و حتی خریداران برخی نشــان های تجاری که همــواره در بازار مصرف وجود 

داشتند، با دست خالی باز می گشتند. 
به گزارش ایرنا، اگرچه در موضوع کمبود شیرخشــک در دو ماه گذشــته هر 
یک از ســازمان های متولی قصد داشتند با ارایه آماری، این تقصیر را به گردن 
دیگری بیندازند اما نگاهی دوباره به اظهارات مســئولان در این زمینه نشــان 
می دهد که ناهماهنگی بین دســتگاهها فرصت را برای تنظیم بازار شیرخشک 
ربود و سبب شد تا خانواده های برای خرید شیرخشک مورد نیاز فرزندان خود 

با مشکلات عدیده روبرو شوند.
از برآیند سخنان مسئولان چنین بر می آید که سه عامل اصلی »تولید پایین تر 
از نیــاز بــازار«، »تاخیر در واردات« و »قاچاق« دســت به دســت هم داد تا 

شیرخشک در بازار کمیاب و حتی نایاب شود.
ظرفیت اســمی شــرکت های تولیدکننده شیرخشک در کشــور بالغ بر ۱۰۰ 
میلیون قوطی در سال اســت اما مصرف سالانه شیرخشک ۶۰ تا ۷۰ میلیون 
قوطی برآورد می شــود؛ تــا اینجای کار یعنی اینکه در تولید شیرخشــک در 
کشور نه تنها می توانیم خودکفا باشیم بلکه توان تبدیل شدن صادرکننده این 
محصول هم هستیم اما نکته اینجاست که مواد اولیه مورد نیاز این کارخانجات 
از محل واردات تامین می شــود؛ یعنی از آنجا که دامپروری در ایران توســعه 
نیافته، صنایع تبدیلی لبنیات برای تولید این محصول کفاف کارخانجات داخلی 
را نمی دهد به همین خاطر بخشــی از این مواد وارداتی اســت. بر این اساس، 
واردات مواد اولیه شیرخشــک به تامین ارز وابسته است و با توجه به اینکه ارز 
مورد نیاز شیرخشک می بایســت از محل ارز دولتی تامین شود، دستگاههای 
دیگر چون بانک مرکــزی و وزارت صنعت، معدن و تجارت نیز در کنار وزارت 
بهداشت در امر واردات مواداولیه شیرخشک دخیل هستند. اواخر شهریور ماه 
گذشــته بود که کمیته دارو و غذای کمیســیون بهداشت مجلس در نشستی 
مشکل واحدهای تولیدی شیرخشک را بررسی کرد؛ عبدالحسین روح الامینی 
رئیس کمیته و نماینده مردم تهران در مجلس در این جلسه این نکته را گفت 
که عدم پرداخت یا تامین ارز تولیدکنندگان و ناهماهنگی دستگاههای مربوطه 
باعث شد به نقطه ای برسیم که مردم نتوانند برای فرزندشان شیرخشک تهیه 

کنند. 
این موضوع یعنی پرداخت و تامین نشدن به موقع ارز مورد نیاز تولیدکنندگان و 
ثبت سفارش دیرهنگام مورد تایید وزارت بهداشت نیز هست؛ سجاد اسماعیلی 
ســخنگوی سازمان غذا و دارو درباره علت بروز کمبود شیرخشک چنین گفته 
اســت: اواخر ســال گذشــته )بهمن ۱۴۰۱( ارز تخصیصی به شیرخشک به 
ارز نیمایی )۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانی( تغییر کرد؛ ســازمان توســعه تجارت که 

مسئولیت ثبت سفارش کالاهای اساسی بر عهده دارد.

مدیرعامل شــبکه پیشــگیری از بیماریهای غیرواگیر 
کشور، بیماری های قلبی و عروقی، سرطان، بیماری های 
مزمــن تنفســی، مصرف دخانیــات، الــکل، دیابت و 
اختــلالات اعصاب و روان را از مهمترین عوامل مرگ و 
میر در کشور برشمرد و گفت: بیماریهای قلبی و عروقی 
شامل سکته قلبی، مغزی و فشارخون بالا ۵۵ درصد این 

مرگ و میرها را تشکیل می دهد.
محمدرضا مسجدی روز سه شــنبه در حاشیه افتتاح 
کلینیک شــفای انجمن حمایت از بیماران کلیوی در 
ســخنانی افزود: توجه به اهمیت پیشــگیری در بروز 
بیماریهای غیرواگیر مهم است و هر قدر امکانات درمانی 
را در کشور فراهم کنیم، تاثیر چندانی در کاهش میزان 
مبتلایان و مرگ و میر ندارد، اقدامات پیشگیرانه ارزان 
و کم هزینه است که می تواند با آموزش و اطلاع رسانی 
وسیع مردم را نســبت به عواقب مصرف مواد دخانی، 
الکل و رژیم غذایی نامناسب آگاه کند. وی اظهار داشت: 
ضروریســت در هر سفره ایرانی مصرف شکر و نمک به 
حداقل برسد و روغن سالم استفاده شود، فعالیت بدنی 
مناســب که بهترین آن پیاده روی ۴۵ دقیقه ای ســه 
مرتبه در هفته است، کمک زیادی در پیشگیری از بروز 

بیماری های غیرواگیر می کند.
مسجدی تصریح کرد: نتایج مطالعات کشوری )۱۳۹۶ 
تا ۱۴۰۰( نشان می دهد مصرف قلیان در دختران ۱۳ تا 
۱۵ سال کشور، ۱۳۳ درصد افزایش یافته و این موضوع 
یک بحران بوده که زمینه ابتلا به بیماریهای غیرواگیر 
را فراهم می کند. براساس مطالعات انجام شده، کمتر از 
چهار درصد زنان کشور سیگار مصرف می کنند و مواد 
دخانی زمینه ورود به ســمت اعتیاد به مخدر را فراهم 

می کند.

وی با اظهار تاســف از اســتعمال قلیــان در جوانان و 
خانواده ها بصورت جمعی، اظهار داشت: ایران بالاترین 
میزان جوانان معتاد در منطقه را دارد و افزایش مصرف 
مواد دخانی یک بحران بوده که با این اوضاع به اهمیت 

اجرای قانون جامع کنترل دخانیات توجهی نمی شود.
وی با بیــان اینکه آلودگی هوا نیــز در مرگ و میرها 
بســیار موثر است، تصریح کرد: ۲۱۲ کارخانه در کشور 
موتورسیکلت غیراستاندارد تولید می کنند و ۹۲ درصد 
آنها در تهران غیراســتاندارد اســت که در ایجاد هوای 

آلوده و بروز بیماریها و مرگ و میر بی تاثیر نیست.
مسجدی در ادامه به اهمیت فعالیت انجمن حمایت از 
بیماران کلیوی اشاره کرد و گفت: این انجمن خدمات 
درمانی مناسب به بیماران دیالیزی و نیاز به پیوندکلیه 
ارایه می دهد و لازم است در کنار آن به بحث پیشگیری 

از ابتلا به بیماریهای کلیوی بیشتر بپردازد.
به گزارش ایرنا، آمارهای رســمی وزارت صمت نشــان 
می دهد در سال ۱۳۹۶ ایرانی ها ۵۵ میلیارد نخ سیگار 
مصرف می کردند که این تعداد تا ســال ۱۴۰۱ به ۷۳ 
میلیارد نخ رسیده است. برخی گزارش ها نشان می دهد 

در ایران ۹ میلیون نفر سیگاری هستند.
همچنین آمارهای وزارت صمت از میزان مصرف سیگار 
در کشــور نشان می دهد تعداد سالانه مصرف داخل در 
سال ۱۳۹۶ حدود ۵۵ میلیارد نخ بوده که این تعداد تا 
ســال ۱۳۹۹ به ۶۵ میلیارد نخ و در سال ۱۴۰۰ به ۷۳ 
میلیارد نخ رســیده و طبق آمارهای وزارت صمت، در 
سال ۱۴۰۰ مجموع تولید سیگار کشورمان ۶۲ میلیارد 
و ۴۷۵ میلیــون نخ بوده و حدود ۱۱ میلیارد نخ از نیاز 
کشــور نیز از طریق قاچاق تهیه شده و واردات رسمی 

سیگار صفر بوده است.

رئیس سازمان غذا و دارو گفت: مصرف آنتی بیوتیک ها 
در کشور سه برابر بیشتر از میانگین مصرف سالیانه آن 
در کشورهای عضو سازمان همکاری و توسعه اقتصادی 
است. به گزارش سازمان غذا و دارو، سید حیدر محمدی 
در پیامی به مناســبت هفته آگاه سازی آنتی بیوتیک ها 
افزود: اکنون مصــرف بی رویه آنتی بیوتیک ها به حدی 
رســیده که به یک تهدید برای سلامت انسان ها تبدیل 
شده است همچنین تجویز غیرمنطقی و مصرف بی رویه 
داروهای ضــد میکروبی در جمعیت انســانی و مزارع 
پرورش دام و طیور، رفته رفته بسیاری از میکروب ها را 
در برابر این داروها مقاوم کرده است و گسترش بیش از 
حد این پدیده، نتیجه ای جز بروز فاجعه در پی نخواهد 
داشت. وی اظهار داشــت: در سالیان اخیر مقاومت در 
برابر داروهای ضدمیکروبی به یک معضل جهانی تبدیل 
شده و همین امر کارشناسان سازمان جهانی بهداشت 
را بسیار نگران کرده است؛ تا جایی که سازمان جهانی 
بهداشت از ۱۸ تا ۲۴ نوامبر را هفته جهانی »آگاه سازی 
داروهای ضدمیکروبی و پیشگیری از مقاومت میکروبی« 

نامگذاری کرده است.
شــعار این هفته در ســال ۲۰۲۳، »همه بــا هم برای 
پیشــگیری از مقاومت به داروهای ضــد میکروبی« با 
هدف افزایش حساسیت سیاست گذاران، شاغلان حرف 
پزشکی و عموم مردم به این مهم نامگذاری شده است.

محمدی تصریح کرد: سازمان بهداشت جهانی چهار دلیل 
برای کاهش اثر بخشــی داروهای ضد میکروبی شامل 
مصرف خودسرانه، تجویز غیرمنطقی توسط درمانگران، 
عدم اتمام دوره درمان توسط بیماران و مصرف باقیمانده 
داروهای ضدمیکروبی در گوشت دام و طیور عنوان کرده 
است. به گفته وی، آمار مصرف آنتی بیوتیک ها در ایران، 

نسبت به برخی کشورهای دنیا بالاتر است؛ به طوری که 
میزان مصرف سالیانه آنتی بیوتیک های سیستمیک که 
عمده تریــن آن آنتی بیوتیک های مصرفی در این گروه 
قرار دارد. معاون وزیر بهداشت، افزایش مصرف بی رویه 
آنتی بیوتیک ها، می تواند باعث افزایش عوارض ناخواسته 
جدی و حتی تهدیدکننده حیات شــود. از طرفی این 
مسئله، تاثیرات بســیار بزرگی بر سلامتی جامعه دارد 
زیرا برخــی بیماری های قابل درمان، اکنون چالشــی 
بزرگ برای پزشکان، داروســازان و سیاست گذاران به 

شمار می رود.
محمدی افزود: آگاه ســازی جامعه بــه منظور کنترل 
مقاومت میکروبی بســیار حیاتی است. به همین دلیل، 
هفته آگاه سازی آنتی بیوتیک در ترویج فرهنگ استفاده 
صحیح و مناسب آنتی بیوتیک و کاهش مصرف کنترل 
نشــده آنتی بیوتیک هــا و در نهایت کنتــرل مقاومت 
میکروبی تاکید دارد. وی اظهار داشت: بر اساس شاخص 
اعلام شــده از سوی سازمان جهانی بهداشت، میانگین 
نسخ حاوی آنتی بیوتیک در ایران از ۵۵ درصد در سال 
۱۳۷۵ به ۳۶ درصد در سال ۱۴۰۱ کاهش یافته است. 
این کاهش نشــان دهنده ثمر بخــش بودن آموزش ها 
و نظارت های به عمل آمده توســط وزارت بهداشــت، 
سازمان غذا و دارو و دانشگاه های علوم پزشکی سراسر 

کشور است.
محمدی با بیان اینکه اکنون کاهش شاخص نسخ حاوی 
آنتی بیوتیک کافی نیست و توجه به نوع آنتی بیوتیک 
تجویزی بر اســاس توصیه ســازمان جهانی بهداشت، 
ضروری اســت، گفت: گروه درمانگر نســبت به گروه 
آنتی بیوتیکی که ظرفیــت مقاومت بالاتری دارند و در 

معرض خطر نسبتا بالای مقاومت باکتریایی هستند.

مدیرعامل شبکه پیشگیری از بیماری های غیرواگیر تشریح کرد

بیماری های غیرواگیر
بیشترین علت مرگ و میر در  ایران 

رئیس سازمان غذا و دارو اعلام کرد 

مصرف سه برابری 
مصرف آنتی بیوتیک در ایران

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در بازدید از هلدینگ پترو پالایش اصفهان 
اجرای طرح  های بیشمار به صورت همزمان در پترو پالایش اصفهان را ستود.

  رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در بازدید از هلدینگ پترو پالایش اصفهان 
و شرکت  های زیر مجموعه این هلدینگ، اقدامات انجام شده دراین شرکت ها 
را ستود و گفت: با وجود همه تحریم  ها، رشد و توسعه در پترو پالایش اصفهان 

بی نظیر بوده و مایه مباهات است.
بــه گزارش روابط عمومــی و امور بینالملل هلدینگ پتــرو پالایش اصفهان، 
مجید عشقی با اشاره به اینکه سازمان بورس به عنوان نماد ارائهکننده و سود 
شــرکت  ها باید از نزدیک در جریان کار شــرکت  های بزرگ قرار گیرد افزود: 
هدف ما از بازدید از هلدینگ پترو پالایش اصفهان نیز در همین راستاست تا 

بتوانیم با شرکت  های زیر مجموعه ارتباط خوبی برقرار کنیم.
وی کــه در جمع مدیران و اعضای هیأت مدیره پترو پالایش اصفهان ســخن 
  می گفت تاکید کرد: در بســیاری از مواقع ســود شرکت  های بزرگ به واسطه 
تصمیمــات ملی تنزل پیدا می کند  ، اما ما معتقدیــم باید به حجم برنامه  ها و 
طرح  هایی که در شــرکت  ها در حال انجام اســت توجه شود ما نیز در فرآیند 
صدور مجوز، مســائل گمرکی و تخصیص ارز تســهیلاتی را انجام می دهیم تا 

مشکلات پروژه  ها حل و طرح  ها با قوت پیگیری شوند.
عشقی، اجرای طرح  های بیشمار به صورت همزمان را در پتروپالایش اصفهان 
ستود و افزود: باید به هر نحو منابع به سمت این طرح  ها سوق داده شود تا در 

اسرع وقت به بهرهبرداری برسند.
   رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار، با اشــاره به اینکه باید در تقسیم سود 
شرکت  ها ملاحظه شرکت  هایی که دارای طرح  های استراتژیک هستند را کنیم 
افزود: در این رابطه باید سود  ها کمتر توزیع و تبدیل به سرمایه شوند چرا که 

عدد سود تقسیم شده در مقابل حجم سرمایه گذاری حدود ۱۰درصد است.
وی ادامه داد: ما   می توانیم از طریق انتشــار اوراق بهادار به بحث تامین مالی 
شرکت  ها کمک کنیم  ، شرکت  هایی که به صورت مستقل اداره می شوند امکان 

تبدیل به سهامی عام را دارند.
عشقی، حاکمیت شرکت  ها را از موضوعات جدی بازار سرمایه دانست و گفت: 
در هر صورتی باید منافع کلیه ذی نفعان در شرکت  ها رعایت شود و نه دولت 

و نه سهامدار عمده حقوق سهامدار خرد را ضایع نکنند.

عدم ابلاغ دستورالعمل قیمتگذاری به شرکت  های بورس فضای 
اعتماد سهامداران را از بین می برد

  رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار که به همــراه معاونان خود برای بازدید 
از طرح  هــای پترو پالایش اصفهان به این اســتان ســفر کرده بــود در ادامه 
خاطر نشــان کرد: ما بهدنبال روند سودآوری شــرکت  ها و پایداری کسب و 
کارها هســتیم. البته باید مرزهایی را بین ســهامداران و حاکمیت شرکت  ها  ، 
سیاســتگذاری  های کلان در صنعت و غیره قائل شــویم و سیاست کلان در 

زمینه انرژی باشد.
عشقی  ، با انتقاد از عدم ابلاغ دستورالعمل قیمت گذاری به شرکت  های بورس 
افزود: هم اکنون ۸ماه از ســال سپری شده و هنوز دستورالعمل قیمت گذاری 
ابلاغ نشــده است این مسئله فضای اعتماد در بازار سرمایه را از بین   می برد و 

سرمایه گذاران رغبتی برای حضور و سرمایهگذاری ندارند.
وی تاکیــد کرد: باید از طرح  ها و اقدامات در حال انجام پترو پالایش اصفهان 
برای سهامداران در سامانه کدال اطلاعرسانی دقیق و شفافتری صورت گیرد، 

تا اثرات سود و زیان برای سهامداران بیشتر و بهتر مشخص باشد.
   رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار، کســب ســود ۹درصدی پتروپالایش 
اصفهان در ۶ماهه امسال را در برابر دیگر پالایشگاه  های کشور به مدیرعامل و 
مدیران پترو پالایش اصفهان تبریک گفت و اظهار داشــت: باید با ارائه هر چه 
بیشتر برنامه  ها و اقدامات انجام شــده در سامانه کدال فضای امید آفرینی را 

برای سهامداران خرد و کلان فراهم کرد.
استفاده از تسهیلات شرکت برای طرح  های پترو پالایش اصفهان 

همچنین عضو هیات مدیره و معاون نظارت بر بازار و ناشران سازمان بورس و 
اوراق بهادار با اشــاره به اینکه منابع بازار سرمایه در رشد، درآمد و سودآوری 
شــرکت  ها موثر اســت افزود: تورم سال  های قبل ناشــی از نقدینگی در بازار 
ســرمایه بود که کمتر جذب شرکت  ها شــد  ، این منابع اگر در طرح  های مهم 
شرکت  ها سرمایه گذاری شوند قابلیت جذب سرمایه خواهند داشت بخصوص 

برای طرح  هایی که دارای زمانبندی هستند.
 رضا عیوضلــو، گفت: ما   می توانیم برای طرح  های پتــرو پالایش اصفهان که 
دارای زمانبندی هستند از تسهیلات شرکت - پروژه استفاده کنیم تا با تامین 

مالی مناسب این طرح  ها زودتر به بهره برداری برسند.

بازدید   رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار
از هلدینگ پترو پالایش اصفهان

انتقاد از قطع بدون مجوز درخت های سعدآباد
مهدی چمران در یکصدو نودو چهارمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر تهران 
در تذکری به اعضا گفت: در هر موردی اگر ابهامی داریم باید از مسئولان در ابتدا 
سوال کنیم. اگر پاسخی نشنیدیم باید در صحن مطرح کنیم سفر آقای آخوندی 
هیچ ارتباطی به شــورا و شــهرداری ندارد و از فضایی دیگر مأموریت داشتند. 
سفرها باید با اطلاع بنده صورت بگیرد و مراحل آن طی شود. ایشان از مرخصی 
خود اســتفاده کرده اند و بنده از این مرخصی اطلاع نداشــتم. گفتن این موارد 
ساده است اما جمع کردن آن سخت است. وی در ادامه درباره قطع درختان در 
مجموعه ســعدآباد نیز با بیان اینکه کار خلاف در مجموعه سعدآباد این بود که 
مجوز کمیسیون ماده ۷ را دریافت نکرده بودند، افزود: سازمان بوستان ها هم اگر 
می خواهد درخت قطع کند باید اجازه بگیرد، چه برســد به مجموعه های دیگر. 
بنده این موضوع را مطرح کردم و بی بی سی اعلام کرد که ما حمایت کرده ایم. 
از بی بی سی انتظاری نیست و از رسانه های خود درخواست می کنیم اخبار را به 
درستی ارسال کنند. باید سعی کنیم خودمان برای خودمان مشکل ایجاد نکنیم.
وی با تأکید بر اینکه مسائلی که برای بنده مبهم است بلافاصله با تماس، پیگیری 
می کنم گفت: در خصوص مســئله آب و یا قطع درختان مجموعه ســعدآباد، 
موضوع را بلافاصله پیگیری کردیم. درســت اســت که مشکل کم آبی داریم اما 
نباید آب بوستان ها را قطع کرد. چمران تاکید کرد: اینکه بگویند درختان آب نمی 
خواهند و باید رها شوند، درست نیست. درختان اگر از بین برود به حیات انسان ها 
لطمه وارد می شود. اگر درختان بوستان چیتگر و لویزان خشک شوند، خسارات 
جبران ناپذیر خواهد بود. آب شرب مردم باید تأمین شود اما آب درختان را نیز 

باید با روش های مختلف تأمین کنیم.

هشدار درباره کمبود آب دریاچه چیتگر
عضو شورای شهر تهران در خصوص کمبود آب در دریاچه شهدای خلیج فارس 

هشدار داد.
به گزارش ایســنا، ســوده نجفی در تذکر پیش از دستور خود در جلسه شورای 
شهر تهران با بیان اینکه روز گذشته از منطقه ۲۲ و دریاچه شهدای خلیج فارس 
بازدید داشــتم، گفت: نبود تصفیه خانه برای فاضلاب مسکونی برج ها مشکلاتی 
را ایجاد کرده اســت به گونه ای که من به عینه دیدم که یک برج فاضلاب خود 
را در یک زمین خالی رها می کرد که این زمین تبدیل به نیزار شده بود و حجم 
آب هم به گونه ای بود که احتمال غرق شــدگی وجود داشــت اما در عین حال 
این زمین فاقد هر گونه ایمنی بود و از معاونت شهرسازی می خواهم که در این 

خصوص چاره اندیشی کند.

شهری 


